

**Protokół nr 68/2018**  
**LXVIII sesji Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice**  
**z 4 czerwca 2018 r.**

**Punkt 1: Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn otworzył sesję o godz. 19.14 w siedzibie Rady Osiedla, w Filii Biblioteki Raczyńskich, ul. Muszkowska 1a, stwierdził obecność 9 radnych, przedstawił porządek obrad (załącznik nr 1 - lista obecności, porządek obrad – załącznik nr 2) oraz powołał protokolanta, którym została pani Aleksandra Rabczewska, pracownik Oddziału Wspierania Jednostek Pomocniczych Jeżyce. Radny, pan Marek Leśniak zaproponował zmianę porządku obrad poprzez dodanie po pkt 16 pkt 16a o treści: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozwiązania Komisji planowania i rozwoju. Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania.

Głosowało 9 radnych.

Za	8,
Przeciw	0,
Wstrzymało się	1.

**Punkt 2: Oświadczenia.**

Nikt nie złożył oświadczenia.

**Punkt 3: Komunikaty.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn poinformował o terminie najbliższej sesji 25.06.2018 r. Następnie przedstawił korespondencję, która wpłynęła do rady pomiędzy sesjami.

O godz. 19.18 na sesję przybył Radny, pan Radosław Sekulski.

**Punkt 4: Informacje Komisji działających przy Radzie Osiedla.**

Głos zabrała Radna, pani Hanna Górzna-Kamińska, która stwierdziła, że ze względu na dużą ilość zapytań skierowanych przez mieszkańców w sprawie wycinki drzew chciałaby opublikować odpowiedź ZLP na pismo Zarządu Osiedla. Przewodniczący Rady stwierdził, że nie ma przeciwwskazań, aby odpowiedź opublikować. Następnie głos zabrał Radny pan Witold Puchalski, który poinformował o kolejnym spotkaniu w ramach projektu Bezpieczna dzielnica, bezpieczny mieszkaniec. Omówił tematy, które były poruszane na spotkaniu. Poinformował również o planowanych w najbliższym czasie remontach chodników na osiedlu.

**Punkt 5: Informacje Zespołu redakcyjnego „Nasze Krzyżowniki – Smochowice”.**

Nikt nie zabrał głosu.

**Punkt 6: Sprawozdanie Zarządu z wydanych opinii i rozpatrzonych spraw w związku z upoważnieniem Zarządu Osiedla wyrażonym w uchwale nr XVII/82/VII/2016 Rady Osiedla.**

W okresie pomiędzy sesjami Zarząd nie podjął uchwał i nie wydał opinii.

**Punkt 7: Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie poparcia wniosku Rady Osiedla Kiekrz do Prezydenta Miasta Poznania.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu stanowiska, przedstawił uchwałę RO Kiekrz do zapoznania. Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania.

Głosowało 10 radnych.

Za	10,
Przeciw	0,
Wstrzymało się	0.

**Stanowisko nr LXVIII/307/VII/11/2018 (załącznik nr 3).**

**Punkt 8: Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie poparcia petycji mieszkańców do Prezydenta Miasta Poznania w sprawie zachowania terenów rekreacyjnych na Umultowie.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu stanowiska. W celu przybliżenia tematu przedstawił petycję mieszkańców. Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania.

Głosowało 10 radnych.

Za	10,
Przeciw	0,

Wstrzymało się 0.  
**Stanowisko nr LXVIII/308/VII/2018** (załącznik nr 4).

**Punkt 9: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2018.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania.

Głosowało 10 radnych.

Za 10,  
Przeciw 0,  
Wstrzymało się 0.

**Uchwała nr LXVIII/309/VII/2018** (załącznik nr 5).

**Punkt 10: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Poznania na lata 2019-2023.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Radny, pan Marek Leśniak stwierdził, że uchwała nic nowego nie wnosi. Radny, pan Radosław Sekulski poparł zdanie Radnego, pana Marka Leśniaka. Zaproponował, aby Rada nie podejmowała uchwały w tej sprawie. Radny, pan Robert Błoszyk złożył wniosek o odstąpienie od procedowania uchwały. Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania nad wnioskiem.

Głosowało 10 radnych.

Za 8,  
Przeciw 0,  
Wstrzymało się 2

**Punkt 11: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały RMP w sprawie zasad usytuowania na terenie miasta Poznania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Przedstawił projekt uchwały RMP. Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania.

Głosowało 10 radnych.

Za 10,  
Przeciw 0,  
Wstrzymało się 0.

**Uchwała nr LXVIII/310/VII/2018** (załącznik nr 6).

**Punkt 12: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały RMP w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Poznania.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Przedstawił projekt uchwały RMP. Radny, pan Robert Błoszyk stwierdził, że Rada nie posiada odpowiedniej wiedzy, aby podejmować taką uchwałę. Wypowiedź Radnego, pana Roberta Błoszyka poparł Radny, pan Radosław Sekulski. Przewodniczący Rady wyjaśnił propozycję zawartą w projekcie uchwały. Radny, pan Marek Leśniak zgłosił wniosek o wykreślenie z projektu uchwały zapisu o limitach wydawanych zezwoleń na osiedlu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem: czy jest głos przeciwny do wniosku radnego, pana Marka Leśniaka? Głos zabrał Radny, pan Witold Puchalski stwierdzając, że proponowany zapis ze wskazaniem ilości wydawanych zezwoleń powinien zostać umieszczony w uchwale. Przewodniczący Rady zapytał: czy Rada w ogóle powinna podejmować uchwałę w tej sprawie? W odpowiedzi Radny, pan Marek Leśniak stwierdził, że zdecydowanie tak. Dodał, że nie ma pewności, że Rada Miasta uwzględni propozycję Rady Osiedla. Ponownie złożył wniosek o wykreślenie z projektu uchwały zapisu o limitach zezwoleń na sprzedaż alkoholu na terenie Osiedla, pozostawiając opinię pozytywną dla projektu uchwały Rady Miasta Poznania. Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania nad wnioskiem Radnego, pana Marka Leśniaka.

Głosowało 10 radnych.

Za 1  
Przeciw 7  
Wstrzymało się 2

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania nad projektem uchwały. Głosowało 10 radnych.

Za 7,  
Przeciw 1,  
Wstrzymało się 1.

Radny, pan Radosław Sekulski odstąpił od głosowania.

**Uchwała nr LXVIII/311/VII/2018** (załącznik nr 7).

**Punkt 13: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji Rady oraz określenia przedmiotu i zakresu ich działania.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Przedstawiciel WJPM wyjaśnił powód podjęcia uchwały. Następnie Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania.

Głosowało 10 radnych.

Za 10,  
Przeciw 0,  
Wstrzymało się 0.

**Uchwała nr LXVIII/312/VII/2018** (załącznik nr 8).

**Punkt 14: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozwiązania Komisji Rewizyjnej.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Odczytał również protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej. Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania.

Głosowało 10 radnych.

Za 10,  
Przeciw 0,  
Wstrzymało się 0.

**Uchwała nr LXVIII/313/VII/2018** (załącznik nr 9).

**Punkt 15: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do ZDM w sprawie rekomendowanego rozwiązania w celu ograniczenia potoków ruchu samochodowego na ulicach Beskidzkiej i Biskupińskiej.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Następnie przedstawił załącznik do uchwały. Radny, pan Marek Leśniak zapytał czy Rada posiada materiały (statystyki np. ile było kolizji, wypadków) wskazujące na konieczność zaproponowanego rozwiązania? W odpowiedzi Przewodniczący Rady poinformował, że takich statystyk Rada nie posiada. Następnie głos zabrał mieszkaniec Osiedla, który poinformował, że z danych do których ma dostęp, z racji wykonywanego zawodu (Policjant), wynika, że w przeciągu ostatnich trzech tygodni doszło, na omawianym odcinku, do czterech różnego rodzaju kolizji. Do tego dochodzi duża ruch pojazdów około 200 samochodów na godzinę. Stwierdził, że całkowite zamknięcie ulicy nie jest dobrym pomysłem. Głos zabrał kolejny mieszkaniec stwierdzając, że sprawa ciągnie się od 2012 roku i od tego czasu ruch samochodowy się powiększył. Rozwiązanie drogi jedno kierunkowej nie jest rozwiązaniem. Taki pomysł już były realizowany i nie zdał egzaminu. Zaproponowane rozwiązanie jest, na dzień dzisiejszy, najlepszym pomysłem. Następnie głos zabrał Radny, pan Witold Puchalski, który przypomniał, że Rada corocznie przeznaczają środki na nowe progi spowalniające, co i tak nie zmiana sytuacji. Następnie Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania.

Głosowało 10 radnych.

Za 7,  
Przeciw 1,  
Wstrzymało się 2.

**Uchwała nr LXVIII/314/VII/2018** (załącznik 10).

**Punkt 16: Rozpatrzenie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie nawiązania współpracy w zakresie dotyczącym realizacji zadań Osiedla.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały. Głos zabrał Radny, pan Robert Błoszyk zaproponował, aby nie procedować uchwały. Stwierdził, że nie widzi powodu uchylenia uchwały. Następnie głos zabrał przedstawiciel WJPM, przypomniał, że w momencie uchwalania na sesji 23.04.2018 r. poinformował, że uchwała najprawdopodobniej zostanie uchylona ze względów prawnych. Radny, pan Robert Błoszyk stwierdził, że Rada powinna otrzymać opinię

prawną w tej sprawie i po otrzymaniu opinii może się do niej odnieść. Następnie złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad uchwały. Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania nad złożonym wnioskiem.

Głosowało 10 radnych.

Za	8,
Przeciw	1,
Wstrzymało się	1.

O godz. 20.20 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach do godz. 20.50.

O godz. 20.50 Przewodniczący Rady wznowił obrady. Stwierdził obecność 8 radnych.

Dalszy ciąg protokołu sporządzono z odsłuchu.

Sesję opuścili Radni, pan Eugeniusz Gąsiorek oraz pan Robert Radecki.

#### **Punkt 16a: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozwiązania Komisji Planowania i Rozwoju.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Następnie głos zabrała Radna, pani Dorota Matkowska, stwierdziła, że nie widzi powodu, aby rozwiązywać komisję, która działa prawidłowo. Radny, pan Robert Błoszyk wyraził zdziwienie faktem propozycji rozwiązania komisji. Radny, pan Witold Puchalski poparł swoich przedmówców. Dodał, że członkowie Komisji biorą udział w różnych spotkaniach w np. ZDM tym bardziej, że zbliża się okres częstych spotkań z miejskimi jednostkami. Następnie głos zabrał Radny, pan Radosław Sekulski stwierdzając, iż ta Komisja jest kluczową komisją Rady. Przewodniczący Rady, oddał głos Radnemu, panu Markowi Leśniakowi, Przewodniczącemu Komisji, który stwierdził, że od dawna do komisji nie wpłynęły żadne wnioski do rozpatrzenia, dawno nie odbyło się spotkanie komisji. Decyzje zapadają na poziomie Zarządu lub Rady. Dodał, że praca Komisji powinna polegać na pochyleniu się nad wnioskiem i przedstawieniu stanowiska na sesji Rady. Głos ponownie zabrał Radny, pan Robert Błoszyk stwierdzając, że Radzie dano skromne narzędzia i nich musi korzystać. Radny, pan Witold Puchalski stwierdził, członkowie Rady występują na spotkaniach Komisji RM jako przedstawiciele poszczególnych Komisji Rady Osiedla. Ma to wpływ na możliwość załatwiania spraw istotnych dla Osiedla. W związku z tym jest przeciwny rozwiązaniu tak istotnej Komisji.

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn zarządził przeprowadzenie głosowania.

Głosowało 8 radnych.

Za	1,
Przeciw	7,
Wstrzymało się	0.

#### **Punkt 17: Wolne głosy i wnioski.**

Głos zabrał mieszkaniec Osiedla, zwrócił się z prośbą przesłanie pisma do ZDM z zapytaniem w sprawie analizy możliwości ustawienia elementów małej architektury w obrębie skrzyżowania ulic Karlińskiej/Santocka w celu uniemożliwienia parkowania pojazdów na skrzyżowaniu. Obecnie mieszkańcy nie zwracają uwagi na przepisy prawa i parkują pojazdy nieprawidłowo. Przewodniczący Rady odczytał treść odpowiedzi ZDM na wniosek Rady w sprawie ustawienia znaku zakazu parkowania na ul. Karlińskiej. Radny, pan Witold Puchalski stwierdził, że jedynie można postawić słupki. Rada może przeznaczyć na zadanie środki dopiero w przyszłorocznym planie. Radny, pan Witold Puchalski poinformował o zbliżającej się imprezie (Smochy Festiwal). Wszystkie informacje związane z organizacją zostaną przesłane drogą mailową.

#### **Punkt 18: Zakończenie sesji.**

Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn zakończył sesję o godz. 21.20.